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В статье рассматривается содержание конституционного закрепления брака как союза мужчины и жен-
щины. Выделены возможные формы конституционной защиты брака. Приводится практика Федерального 
Конституционного суда Германии относительно признания конституционным закона о легализации граж-
данских партнерств. Анализируется концепция «приватизации брака», выработанная либертарианскими 
патерналистами Р. Талером и К. Санстейном. Показана сущность данной идеи, заключающаяся в передаче 
полномочий по регистрации брака любым негосударственным организациям.
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The article discusses the content of the constitutional consolidation of marriage as a union of a man and 
a woman. Possible forms of constitutional protection of marriage are highlighted. The practice of the Federal 
Constitutional Court of Germany regarding the recognition of the law on the legalization of civil partnerships as 
constitutional is given. The concept of “privatization of marriage”, developed by the libertarian paternalists R. Thaler 
and C. Sunstein, is analyzed. The essence of this idea is shown, consisting in the transfer of authority to register 
marriage to any non-governmental organizations.
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